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PROTOKÓŁ NR 21/2019  

z XXI SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

w dniu 27 listopada 2019 r.  

 

XXI sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Ośrodku Kultury w Górze Kalwarii, przy 

ul. por. Jana Białka 9 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji rady.  

Link do nagrań:  

- część pierwsza https://www.youtube.com/watch?v=COQYDezAPos 

- część druga https://www.youtube.com/watch?v=iOBCDtYnfqo 

 

Punkt 1 - Otwarcie XXI sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita o godz. 15.30 otworzył XXI sesję Rady Miejskiej. 

Poinformował, że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 

i dźwięk, zaś nagrania obrad będą udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie 

internetowej gminy. Ponadto poinformował o konieczności stosowania zasad wynikających 

z przepisów o ochronie danych osobowych.  

Następnie, na podstawie podpisanej przez radnych listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

W posiedzeniu uczestniczyło 21 radnych. 

Obecni: 

1. Zbigniew Adamczyk 

2. Łukasz Baran 

3. Monika Bolek 

4. Aleksandra Fedynicz-Komosa 

5. Jacek Gliński 

6. Jan Jarosz 

7. Teresa Jędral 

8. Wojciech Kochański 

9. Szymon Krupa 

10. Czesława Iwona Książek 

11. Beata Mika 

12. Bożena Molak 

13. Zenon Nadstawny 

14. Beata Polaczyńska 

15. Andrzej Posiewka 

16. Jakub Rącz 

17. Jan Rokita 
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18. Iwona Szymańska 

19. Tomasz Ura 

20. Urszula Wroniewicz 

21. Rozalia Zdulska 

W załączeniu: lista obecności radnych stanowiąca załącznik nr 1 do protokołu; lista obecności 

przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy stanowiąca załącznik  

nr 2 do protokołu; lista obecności gości stanowiąca załącznik nr 3 do protokołu.  

Przewodniczący powitał radnych Rady Miejskiej, burmistrza i jego zastępców, pracowników urzędu 

gminy, pracowników gminnych jednostek organizacyjnych oraz przybyłych gości. 

 

Punkt 2 - Przedstawienie porządku obrad sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita przedstawił porządek obrad. 

Zawiadomienia o zwołaniu sesji wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodniczący poinformował, że przed przejściem do punkt 3 porządku obrad nastąpi wręczenie 

symbolicznych czeków zwycięzcom w ramach budżetu partycypacyjnego.   

 

Burmistrz przedstawił zwycięzców budżetu partycypacyjnego 2020 roku. Poinformował o bardzo 

dużym udziale mieszkańców i aktywności w trakcie głosowania. Do tej pory zainteresowanie 

głosowaniem oscylowało w granicach od 600-700 do 1000 osób, w tym roku: 

- udział w głosowaniu wzięło 6666 mieszkańców  

- została utworzona strona internetowa  

- budżet partycypacyjny dotyczył wszystkich mieszkańców gminy.  

Ponadto serdecznie podziękował osobom, które zgłosiły projekty, zwyciężyli, a także mieszkańcom 

za udział w głosowaniu. Burmistrz poinformował, że do finału zakwalifikowało się 8 projektów w 

kwocie 400 000 zł.  

 

Pani Monika Kasprzyk przedstawiła zwycięzców: 

- pierwsze miejsce i największą liczbę głosów w głosowaniu uzyskał projekt autorstwa Zbigniewa 

Adamczyka, który dotyczy doposażenia remizy w Pęcławiu, 

- drugie miejsce uzyskał projekt tereny aktywnego wypoczynku przy ul. Leśnej w Górze Kalwarii, 

- trzecie miejsce uzyskał projekt bezpieczna wieś - zakup sprzętu ratowniczego dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Baniosze, 

- czwarte miejsce uzyskał projekt budowa chodnika wzdłuż ulicy Ogrodowej w Dobieszu od ul. 

Szkolnej do dz. 97/ 5, 

- piąte miejsce uzyskał projekt rozbudowa siłowni zewnętrznej, 

- szóste miejsce uzyskał projekt budowa oświetlenia boiska piłkarskiego i tenisowego,  

- siódme miejsce uzyskał projekt modernizujemy Lokalne Strażnice, 

- ósme miejsce uzyskał projekt mini park rozrywki dla dzieci i młodzieży, 

- dziewiąte miejsce uzyskał projekt zagospodarowanie działki gminnej poprzez utworzenie strefy 

rekreacyjnowypoczynkowej w sołectwie Łubna. Projekt pt. "Dla każdego coś fajnego, dla dużego i 

małego, 

- dziesiąte miejsce uzyskał projekt rodzinnie i sportowo-Piknik w Czachówku, 
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- jedenaste miejsce uzyskał projekt dom sąsiedzki Wisełka 

- dwunaste miejsce uzyskał projekt bezpieczna gmina - bezpieczna wieś, zakup drona dla OSP 

Wojciechowice oraz hełmów ratowniczych, 

- trzynaste miejsce uzyskał projekt rozbudowa placu zabaw na Osiedlu Linin,  

- czternaste miejsce uzyskał projekt mama jest tylko jedna, 

- piętnaste miejsce uzyskał projekt rozbudowa i doposażenie sołeckiego placu zabaw działki 

sołeckiej, 

- szesnaste miejsce uzyskał projekt budowa oświetlenia na skarpie wiślanej w Górze Kalwarii oraz 

wyposażenie w małą infrastrukturę, 

- siedemnaste miejsce uzyskał projekt soboty z filharmonią. Projekt o charakterze prospołecznym i 

kulturalnym. 

 

Szczegółowe zestawienie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Przerwa w obradach 

 

Do porządku obrad została zgłoszona następująca propozycja zmiany:  

Przewodniczący Jan Rokita zgłosił wniosek:  

1. o zdjęcie z porządku obrad punktu 23. - Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

sołtysa sołectwa Szymanów. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

zdjęcia Projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji sołtysa sołectwa Szymanów.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Rada Miejska Góry Kalwarii uwzględniła wniosek. . 

 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie XXI sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

4. Informacja Burmistrza o zgłoszonych żądaniach z tytułu uchwalenia miejscowego planu. 

5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Miasta i Gminy 

Góra Kalwaria za okres 2 lat – od 2018 r. do 2019 r. 

6. Rozstrzygnięcie o sposobie rozpatrzenia nieuwzględnionych przez burmistrza uwag do 

projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Krzaki 

Czaplinkowskie część południowa.  
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7. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Dobiesz i Sierzchów - rejon 

Chojnowskiego Parku Krajobrazowego. 

8. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Dobiesz – rejon Chojnowskiego Parku 

Krajobrazowego – część II. 

9. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Moczydłów – rejon ul. Lipkowskiej. 

10. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – rejon ulicy Polnej. 

11. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu Walewicka w Górze 

Kalwarii. 

12. Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu wsi Solec. 

13. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, zasad zwrotu 

tych świadczeń, będących w zakresie zadań własnych gminy Góra Kalwaria oraz określenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia 

i mieszkaniach chronionych. 

14. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji zakładu budżetowego „Zakład 

Administracji Budynków Komunalnych” i utworzenia jednostki budżetowej „Administracja 

Budynków Komunalnych”. 

15. Projekt uchwały w sprawie Rocznego Programu współpracy Gminy Góra Kalwaria 

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2020. 

16. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa 

rzeczowego – służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów 

jako dz. nr 756/2, 758/1, 759/3, 758/2, 759/6, 756/5, 755/3 obręb Czersk. 

17. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa 

rzeczowego – służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów 

jako dz. nr 2/13, 3/11 obręb Kąty. 

18. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad korzystania z Punktu Selektywnego 

Zbierania Odpadów Komunalnych zlokalizowanego w Górze Kalwarii przy ul. Skierniewickiej. 

19. Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

20. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

21. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026.  

22. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok.  

23. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji sołtysa sołectwa Szymanów. (Punkt zdjęto z 

porządku obrad) 

24. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z XIX sesji Rady Miejskiej w dniu 30.10.2019 r.  

25. Sprawy różne:  
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a) pytania radnych i odpowiedzi,  

b) pytania mieszkańców i odpowiedzi,  

c) wolne wnioski,  

d) informacje. 

26. Zamknięcie XXI sesji Rady Miejskiej. 

 

 

Punkt 3 - Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy w okresie od 30 października 2019 r. do        

26 listopada 2019 r. 

1. Wykaz podjętych zarządzeń: 

 

1 ROA.0050.231.2019 30.10.2019 
w sprawie zmian planu jednostek budżetowych Gminy Góra Kalwaria 

na 2019 rok 

2 ROA.0050.232.2019 30.10.2019 

w sprawie powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt:" Doposażenie placu zabaw w siłownię zewnętrzną 

w miejscowości Brzumin"  

3 ROA.0050.233.019 30.10.2019 
w sprawie powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt:" Budowa placu zabaw w Podłęczu" 

4 ROA.0050.234.2019 30.10.2019 w sprawie zmian w budżecie 

5 ROA.0050.235.2019 30.10.2019 
w sprawie zmian planu jednostek budżetowych Gminy Góra Kalwaria 

na 2019 rok 

6 ROA.0050.236.2019 30.10.2019 

w sprawie powołania komisji przetargowej na sprzedaż 

nieruchomości gruntowych na terenie gminy Góra Kalwaria, w 

miejscowości Łubna, przy ul. Bażantów, oznaczonej w ewidencji 

gruntów jako działka 151/56 

7 ROA.0050.237.2019 30.10.2019 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji projektu uchwały dotyczącej 

uchwalenia Rocznego Programu współpracy Gminy Góra Kalwaria z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2020.  

8 ROA.0050.238.2019 30.10.2019 

zmieniające zarządzenie ROA.0050.204.2019 w sprawie 

przeprowadzenia na terenie Gminy Góra Kalwaria konsultacji 

społecznych nad projektami zgłoszonymi w ramach Budżetu 

Partycypacyjnego na rok 2020. 

9 ROA.0050.239.2019 06.11.2019 w sprawie określenia procedur dotyczących funduszu sołeckiego 

10 ROA.0050.240.2019 07.11.2019 

w sprawie powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt. " Budowa miejsca czynnego wypoczynku na 

działce nr 12 we wsi Wólka Załęska " -budowa przyłącza wodnego 

11 ROA.0050.241.2019 08.11.2019 w sprawie zmian w budżecie 

12 ROA.0050.242.2019 08.11.2019 
w sprawie zmian planu jednostek budżetowych Gminy Góra Kalwaria 

na 2019 rok 

13 ROA.0050.243.2019 13.11.2019 

zmieniające zarządzenie w sprawie wprowadzenia "Instrukcji obiegu i 

kontroli dokumentów finansowo-księgowych w Urzędzie Miasta i 

Gminy w Górze Kalwarii" 

14 ROA.0050.244.2019 14.11.2019 
w sprawie przedłożenia projektu wieloletniej prognozy finansowej na 

lata 2020-2028 

15 ROA.0050.245.2019 14.11.2019 w sprawie przedłożenia projektu uchwały budżetowej na 2020 rok. 
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16 ROA.0050.246.2019 14.11.2019 

w sprawie powołania komisji egzaminacyjnej do przeprowadzenia 

egzaminu kończącego służbę przygotowawczą w Urzędzie Miasta i 

Gminy Góra Kalwaria 

17 ROA.0050.247.2019 14.11.2019 w sprawie powołania zespołu powypadkowego 

18 ROA.0050.248.2019 14.11.2019 

w sprawie powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt. "Budowa placu zabaw przy Zespole Szkół 

Ogólnokształcących w Górze Kalwarii'' 

19 ROA.0050.249.2019 19.11.2019 

w sprawie zmiany Regulaminu przyjmowania, rejestrowania, 

rozpatrywania i załatwiania skarg i wniosków w Urzędzie Miasta i 

Gminy Góra Kalwaria 

20 ROA.0050.250.2019 19.11.2019 

w sprawie powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt."Budowa chodnika wzdłuż ul. Ogrodowej w 

Dobieszu" 

21 ROA.0050.253.2019 20.11.2019 w sprawie wyrażenia zgody na użycie herbu miejskiego Góry Kalwarii 

22 ROA.0050.254.2019 20.11.2019 
w sprawie przekazania informacji niezbędnych do opracowania 

projektów planów finansowych 

23 ROA.0050.255.2019 20.11.2019 zmieniające zarządzenie w sprawie Kart Informacyjnych 

24 ROA.0050.256.2019 20.11.2019 

w sprawie ustalenia stawki bazowej czynszu za 1 m2 gruntu 

oddanego do dzierżawy i najmu garaży i pomieszczeń 

gospodarczych 

25 ROA.0050.257.2019 22.11.2019 

w sprawie powołania Komisji przetargowej na sprzedaż 

niezabudowanej nieruchomości gruntowej, położonej w miejscowości 

Tomice, dz. nr 73/24 o powierzchni 0,0930 ha, wraz z udziałem 1/8 

części w drodze wewnętrznej , oznaczonej jako dz. nr 73/26 oraz 

zabudowanej nieruchomości gruntowej, położonej w miejscowości 

Baniocha, przy ul. Zakole 18a, oznaczonej w ewidencji gruntów jako 

działka nr 168 o powierzchni 0,0484ha. 

 

2. Kalendarium spotkań, wydarzeń 

Tydzień 44. 

- udział w Sesji Rady Miejskiej 

- wizyta dzieci z przedszkola „Różowy baranek” 

Tydzień 45. 

- spotkanie z członkami klubu MKS Korona 

- spotkanie z OSP Baniocha w sprawie planu wydatków w roku 2020 

- spotkanie z firmą Hydrokop w sprawie portu w Górze Kalwarii 

- udział w Gminnym Festiwalu Piosenki Patriotycznej w Szkole Podstawowej w Baniosze  

- spotkanie z projektantem Szkoły Podstawowej w Czersku 

- wizyta w Mazowieckim Zarządzie Dróg Wojewódzkich w sprawie przebudowy drogi Góra 

Kalwaria – Konstancin-Jeziorna 

- udział w Radzie Budowy Obwodnicy Góry Kalwarii 

- spotkanie ze studentami Szkoły Głównej Gospodarstwa Wiejskiego w Gminnej Bibliotece 

Publicznej 

Tydzień 46. 

- udział w Biegach Niepodległościowych i uroczystościach z okazji 11-listopada 

- wizyta u Wojewody Mazowieckiego w sprawie ewentualnego przejęcia dawnego budynku Sztabu 

Wojska Polskiego oraz portu w Górze Kalwarii 

- wizyta uczniów z Zespołu Szkół Zawodowych w sprawie projektu „Zwolnieni z teorii” 
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- udział w posiedzeniu Zespołu Strategicznego 

- udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. Z o.o. 

- spotkanie w sprawie przebudowy stadionu i bieżni - koncepcja i model finansowania 

- spotkanie z Towarzystwem Miłośników Góry Kalwarii i Czerska w sprawie tablicy pamiątkowej 

- udział w uroczystym wręczaniu Stypendiów Burmistrza dla najbardziej uzdolnionych uczniów 

naszej gminy. 

- wizyta Radiowej Jedynki w Ratuszu 

- udział w „Tanecznych Pejzażach” – festiwalu tańca w Ośrodku Kultury 

- udział w 55-leciu Koła Myśliwskiego "Szarak" 

- udział w wernisażu grupy artystów Communio Graphis 

Tydzień 47. 

- udział w wewnętrznym posiedzeniu Komisji Mieszkaniowej 

- spotkanie ze studentami Szkoły Głównej Gospodarstwa Wiejskiego w Gminnej Bibliotece 

Publicznej 

- spotkanie z burmistrzem Piaseczna w sprawie zmiany trasy linii L-28 

- spotkanie z przedstawicielem firmy produkującej oświetlenie led w sprawie obniżenia kosztów 

oświetlenia ulicznego gminy 

- spotkanie w Departamencie Rolnictwa Urzędu Marszałkowskiego w sprawie dofinansowania 

budowy Targowiska Miejskiego 

- spotkanie z pracownikami Ośrodka Pomocy Społecznej z okazji „Dnia Pracownika Socjalnego” 

- wizyta wraz z Zakładem Gospodarki Komunalnej w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w sprawie kanalizacji w ul. Leśnej i ul. Towarowej 

- wizyta w Mazowieckim Urzędzie Wojewódzkim w sprawie podpisania umowy na dotację z 

programu „Maluch+” 

- udział w Dniu Patrona w Szkole Podstawowej w Czersku 

Tydzień 48. 

- udział w projekcie „Zdrowie wierszem pisane” w Przedszkolu Integracyjnym w Górze Kalwarii 

- spotkanie ze Wspólnotami Mieszkaniowymi w sprawie segregacji śmieci 

- spotkanie z p. Adamem Wcisło z fundacji „Pamięć dla przyszłych pokoleń” w sprawie synagogi w 

Górze Kalwarii 

- udział w Naradzie Dyrektorów Szkół Gminnych 

 

3. Inwestycje rozpoczęte 

1. Budowa miejsca czynnego wypoczynku na działce nr 12 we wsi Wólka Załęska 

Wykonawca: „Logos” Joanna Smolaga 

Wartość robót – 19.206,36 zł 

Termin zakończenia – 20.12.2019 

 

2. Przebudowa drogi gminnej nr 280119W we wsi Solec  

Wykonawca: FAL-BRUK 

Wartość robót: – 423.120,00 zł 

Termin zakończenia – 20.12.2019 

 

3. Budowa ul. Okrężnej w Krzakach Czaplinkowskich 

Wykonawca: FAL-BRUK 

Wartość robót: – 571.950,00 zł 

Termin zakończenia – 29.05.2020 
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4. Modernizacja chodnika przy ul. Pijarskiej w Górze Kalwarii 

Wykonawca: „TIP-TOP” Leszek Parol  

Wartość robót: – 97.550,00 zł 

Termin zakończenia – 20.12.2019 

 

5. Przebudowa ul. Polnej w Kątach 

Wykonawca: „PK-BUD” Paweł Karasiewicz 

Wartość robót: – 307.429,39 zł 

Termin zakończenia – 20.12.2019 

 

6. Termomodernizacja budynku przy ul. Pijarskiej 40 – audyt energetyczny 

Wykonawca: Mazowiecka Agencja Energetyczna Sp. z o.o. 

Wartość robót: – 3.690,00 zł 

Termin zakończenia – 20.12.2019 

 

7. Termomodernizacja budynku strażnicy OSP Łubna – audyt energetyczny 

Wykonawca: Mazowiecka Agencja Energetyczna Sp. z o.o. 

Wartość robót: – 3.690,00 zł 

Termin zakończenia – 20.12.2019 

 

4. Inwestycje zakończone 

1. Budowa chodnika wzdłuż ul. Ogrodowej w Dobieszu 

2. Budowa placu zabaw przy Zespole Szkół Ogólnokształcących w Górze Kalwarii 

3. Budowa placu zabaw w Podłęczu 

4. Budowa miejsca czynnego wypoczynku na działce nr 12 we wsi Wólka Załęska – 

przyłącze wodne 

5. Doposażenie placu w siłownie zewnętrzną w Brzuminie 

 

 

5. Stan środków na rachunku bieżącym na dzień 26.11.2019 

14 711 610,36 zł 

 

6. Stan zatrudnienia 

Urząd Miasta i Gminy – 92 osoby 

Straż Miejska – 7 osób 

Ochotnicza Straż Pożarna – 4 osoby 

ZOPO – 17 osób 

OPS – 42 osoby 

Biblioteka – 11 osób 

Ośrodek Kultury – 25 osób 

OSiR -  52 osoby 

ABK – 18 osób 

ZGK – 89 osób 
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W dyskusji wzięli udział: 

 

Radny Jakub Rącz poprosił o: 

1) podanie ustaleń jakie padły na spotkaniu z p. Adamem Wcisło z fundacji „Pamięć dla przyszłych 

pokoleń” w sprawie synagogi w Górze Kalwarii, 

2) informacje w sprawie spotkania z przedstawicielem firmy produkującej oświetlenie led 

dotyczącego obniżenia kosztów oświetlenia ulicznego gminy. 

 

Radna Urszula Wroniewicz poprosiła o informacje: 

1) czy odbyło się spotkanie dyrektorów szkół gminnych i czy była poruszana kwestia rozbudowy 

szkół, 

2) jakie były konkretne priorytety wyboru szkoły w Kątach i wyeliminowanie rozbudowy szkoły w 

Czersku w 2020 roku, 

3) czy była robiona analiza kompleksowa biorąc pod uwagę projekt rozbudowy szkoły w Czersku i 

w Kątach oraz ogólną sytuację bytową mieszkańców, perspektywy rozwoju, dojazdy do placówek, 

bezpieczeństwo dzieci podczas zajęć oraz skutki decyzji w przyszłości, 

4) czy prawdą jest, że finansowanie Liceum Ogólnokształcącego jest zadaniem własnym powiatu. 

Czy uregulowanie stanu prawnego i skierowanie finansowania placówki do właściwego adresata 

miałoby kluczowe znaczenie w planowanym budżecie 2020 r.  

  

Radny Wojciech Kochański poprosił o: 

1) informacje nt. udziału w posiedzeniu Rady Nadzorczej Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o., 

czy oddanie równiarki na złom było zasadne, 

2) informacje czego dotyczyła wizyta w Mazowieckim Zarządzie Dróg Wojewódzkich w sprawie 

przebudowy drogi Góra Kalwaria – Konstancin-Jeziorna. 

 

Radna Teresa Jędral poprosiła o: 

1) rozszerzenie informacji nt. spotkania z burmistrzem Piaseczna w sprawie zmiany trasy linii L-28- 

co konkretnie było omawiane, czy zostało uwzględnione pismo złożone przez sołtysa Dobiesza, czy 

były uwzględniane zmiany rozkładu jazdy, 

2) rozszerzenie informacji nt. spotkania w Departamencie Rolnictwa Urzędu Marszałkowskiego w 

sprawie dofinansowania budowy Targowiska Miejskiego- czego dotyczyło, czy były określone koszty 

budowy, czy jakieś inne kwestie były poruszane. 

 

Radna Monika Bolek poprosiła o: 

1) rozszerzenie informacji nt. spotkania w Departamencie Rolnictwa Urzędu Marszałkowskiego w 

sprawie dofinansowania budowy Targowiska Miejskiego, 

2) informacje nt. spotkania ze Wspólnotami Mieszkaniowymi w sprawie segregacji śmieci- czego 

dotyczyło, czy są jakieś nieprawidłowości, 

3) informacje nt. udziału w posiedzeniu Rady Nadzorczej Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o- 

czy burmistrz miał strategiczne wskazówki dla Pana prezesa. 

 

Radny Jan Rokita poprosił o: 

1) informację nt. spotkania z p. Adamem Wcisło z fundacji „Pamięć dla przyszłych pokoleń” w sprawie 

synagogi w Górze Kalwarii- czy gmina jest skłonna w najbliższym czasie przekazać budynek fundacji, 

2) informacje czy podczas spotkania z fundacją było zadane pytanie, co się stało z wyposażeniem 

żydowskiego domu modlitwy. 
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Radny Zenon Nadstawny poprosił o: 

1) rozszerzenie informacji nt. wizyty u Wojewody Mazowieckiego w sprawie ewentualnego przejęcia 

dawnego budynku Sztabu Wojska Polskiego oraz portu w Górze Kalwarii, 

2) rozszerzenie informacji nt. spotkania w sprawie przebudowy stadionu i bieżni - koncepcja i model 

finansowania, 

3) rozszerzenie informacji w sprawie spotkania z przedstawicielem firmy produkującej oświetlenie 

led dotyczącego obniżenia kosztów oświetlenia ulicznego gminy. 

 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa poprosiła o: 

1) rozszerzenie informacji nt. spotkania z firmą Hydrokop w sprawie portu w Górze Kalwarii, 

2) informacje nt. udziału w posiedzeniu Zespołu Strategicznego- co to jest za zespół, 

3) rozszerzenie informacji nt. spotkania ze studentami Szkoły Głównej Gospodarstwa Wiejskiego w 

Gminnej Bibliotece Publicznej. 

 

Radny Łukasz Baran poprosił o rozszerzenie informacji nt. spotkania z OSP Baniocha w sprawie 

planu wydatków w roku 2020. 

 

Odpowiedzi kolejno udzielili: 

  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski przedstawił: 

1) informacje ze spotkania z OSP Baniocha w sprawie planu wydatków w roku 2020, 

2) informacje ze spotkania ze studentami Szkoły Głównej Gospodarstwa Wiejskiego w Gminnej 

Bibliotece Publicznej, 

3) informacje z udziału w posiedzeniu Zespołu Strategicznego, 

4) informacje nt. spotkania w sprawie przebudowy stadionu i bieżni - koncepcja i model 

finansowania, 

5) informacje nt. spotkania z p. Adamem Wcisło z fundacji „Pamięć dla przyszłych pokoleń” w 

sprawie synagogi w Górze Kalwarii, 

6) informacje nt. spotkania z przedstawicielem firmy produkującej oświetlenie led dotyczącego 

obniżenia kosztów oświetlenia ulicznego gminy, 

7) informacje nt. spotkania dyrektorów szkół gminnych, 

8) informacje nt. finansowania Liceum Ogólnokształcącego, 

9) informacje nt. udziału w posiedzeniu Rady Nadzorczej Zakładu Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o., 

10) informacje nt. spotkania w Departamencie Rolnictwa Urzędu Marszałkowskiego w sprawie 

dofinansowania budowy Targowiska Miejskiego, 

11) informacje nt. spotkania ze Wspólnotami Mieszkaniowymi w sprawie segregacji śmieci, 

 

Zastępca Burmistrza Danuta Rechnia przedstawiła: 

1) informacje nt. wizyty w Mazowieckim Zarządzie Dróg Wojewódzkich w sprawie przebudowy drogi 

Góra Kalwaria – Konstancin-Jeziorna, 

2) informacje nt. wizyty u Wojewody Mazowieckiego w sprawie ewentualnego przejęcia dawnego 

budynku Sztabu Wojska Polskiego oraz portu w Górze Kalwarii, 

3) informacje nt. spotkania z burmistrzem Piaseczna w sprawie zmiany trasy linii L-28. 

 

 

Punkt 4 - Informacja burmistrza o zgłoszonych żądaniach z tytułu uchwalenia miejscowego planu. 

Pani Katarzyna Jaranowska-Bielawska kierownik referatu planowania przestrzennego 
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poinformowała, że w związku z procedurą uchwalania planu istnieją różne ustalenia dla 

poszczególnych terenów. Może zdarzyć się, że właściciele gruntów mogą z pewnych ustaleń być 

niezadowoleni, nieusatysfakcjonowani. W związku z tym ustawa o planowaniu przestrzennym 

przewiduje możliwość wystąpienia o odszkodowanie w związku z niespełnieniem oczekiwań 

właścicieli gruntów wynikających z ustaleń planów.  

W okresie sprawozdawczym nie było tego typu wystąpień.  

Szczegółowa informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 

Punkt 5 - Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Miasta i Gminy 

Góra Kalwaria za okres 2 lat – od 2018 r. do 2019 r. 

Pani Katarzyna Jaranowska-Bielawska kierownik referatu planowania przestrzennego 

poinformowała, że burmistrz jest zobligowany jest do złożenia sprawozdania z realizacji Gminnego 

Programu Opieki nad Zabytkami za okres dwóch lat.  

 

Priorytet I - rewaloryzacja dziedzictwa kulturowego jako element rozwoju społeczno –         

gospodarczego gminy.  

1. Przeprowadzono remont budynku Ratusza.  

2. Dokonano rewitalizacji rynku w Górze Kalwarii w zakresie elementów małej architektury i zieleni.  

3. Przebudowano skwer przy ul. Dominikańskiej.  

4. Zabezpieczono Szkutę w Czersku. 

 

Priorytet II – badanie i dokumentacja dziedzictwa kulturowego oraz promocja i edukacja służąca 

budowaniu tożsamości lokalnej. 

1. Uchwalono miejscowe plany zagospodarowania przestrzennego dla terenów, na których 

występują obiekty zabytkowe i stanowiska archeologiczne tj.:  

a) miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Czersk – rejon Pl. 

Tysiąclecia;  

b) miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Czersk  - Centrum Czerska 

i Podzamcze.  

2. Zorganizowano i wspierano wiele imprez o charakterze plenerowym. Do najważniejszych należy     

zaliczyć:  

- „Europejskie Dni Dziedzictwa” (Zamek w Czersku),  

-  „Turnieje Rycerskie w Czersku” (Zamek w Czersku),  

-  Święto Góry Kalwarii,  

- „Misterium Męki Pańskiej” na ulicach miasta Góra Kalwaria, 

 - „Żywe Lekcje Historii” – cykl teatralnych wykładów na dziedzińcu Zamku Książąt Mazowieckich w    

Czersku,   

-  Zielone Świątki na Urzeczu,   

- „Historia Viva”,    

- „Musica Viva”,   

- piknik rodzinny „Śladami Średniowiecza”,   

- Kongres Historycznych Miejscowości Mazowsza w Górze Kalwarii. 

 

Priorytet III – ochrona i świadome kształtowanie krajobrazu kulturowego.  

1.  Prowadzono monitoring oraz weryfikację obiektów ujętych w Gminnej Ewidencji Zabytków.  
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2. Kontynuowano bieżącą współpracę z Mazowieckim Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków               

i Towarzystwem Opieki nad Zabytkami Oddział w Czersku.  

3.  Opracowano:  

-  „Plan miasta Góry Kalwarii z przewodnikiem turystycznym”;  

-  artykuły w czasopismach:  

- „Targowe ABC”,  

- „Nasza Góra Kalwaria” a także w prasie lokalnej;  

- analizę istniejących reklam i szyldów w ścisłym centrum miasta Góry Kalwarii wzdłuż fragmentu ul. 

Dominikańskiej wraz z wizualizacją koncepcji oraz sposobu i wskazania stref ich lokalizacji;  

- wariantowe koncepcje wraz z ich wizualizacjami dotyczącymi zagospodarowania funkcjonalno – 

przestrzennego historycznego kwartału u zbiegu ulic Dominikańskiej i Kalwaryjskiej; 

-  przeprowadzono konsultacje społeczne odnośnie prezentowanych, w/w koncepcji;  

- uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – rejon obecnego Targowiska.  

5. W ramach prac inwestycyjnych:  

- dokonano remontu odcinka ulicy Strażackiej w strefie historycznej, w Górze Kalwarii;  

- kontynuowano prace związane z przebudową i uporządkowaniem skarpy wiślanej. 

 

Szczegółowe sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

Punkt 6 - Rozstrzygnięcie o sposobie rozpatrzenia nieuwzględnionych przez burmistrza uwag do 

projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Krzaki 

Czaplinkowskie część południowa. 

 

Przewodniczący Jan Rokita poinformował, że wszystkie komisje poparły stanowisko Pana 

burmistrza dotyczące uwagi nr 1. 

 

W trakcie głosowania uwagi nr 1 radna Beata Polaczyńska poprosiła o ponowne rozpoczęcie 

głosowania.   

Prawnik pani Edyta Zielonka wyjaśniła zasady głosowania oraz poinformowała, iż w przypadku 

niezakończenia głosowania można je powtórzyć.   

 

Przewodniczący Jan Rokita podjął decyzję o reasumpcji głosowania uwagi nr 1. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

uwzględnienia uwagi nr 1 nieuwzględnionej przez burmistrza do projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Krzaki Czaplinkowskie część południowa, 

dotyczącej działki nr 97, w brzmieniu: „Uwzględnienie drogi wewnętrznej do działki nr 97 z drogi 

3KDD”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 21, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

PRZECIW (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 
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Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

Uwaga nie została uwzględniona. 

Przewodniczący Jan Rokita poinformował, że żadna z komisji nie wniosła uwag do uwagi nr 2. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

uwzględnienia uwagi nr 2 nieuwzględnionej przez burmistrza do projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Krzaki Czaplinkowskie część południowa, 

dotyczącej działki nr 123/1, w brzmieniu: „Prośba o zmianę normatywu podziału terenu 

oznaczonego symbolem 3 MN na:  

a) minimalną powierzchnie działki 1500 m +/- 10 lub mniejsza;  

b) minimalną szerokość frontu działki 23 m; Takie założenia umożliwiają podział terenu na dwie 

działki ze strona frontowa od ul. Akacjowej o podobnych uwarunkowaniach normatywach jak 

istniejące przy tej ulicy.” .  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 1, PRZECIW: 20, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (1) 

Urszula Wroniewicz 

PRZECIW (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Rozalia Zdulska 

 

Uwaga nie została uwzględniona. 

 

 

Punkt 7- Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Dobiesz i Sierzchów - rejon Chojnowskiego 

Parku Krajobrazowego. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że wszystkie komisje wydały pozytywną 

opinię. Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Dobiesz i Sierzchów - rejon Chojnowskiego 

Parku Krajobrazowego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 
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Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XXI/187/2019 

Punkt 8 - Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Dobiesz – rejon Chojnowskiego Parku 

Krajobrazowego – część II. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że wszystkie komisje wydały pozytywną 

opinię. Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Dobiesz – rejon Chojnowskiego Parku 

Krajobrazowego – część II.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XXI/188/2019 

 

 

Punkt 9 - Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Moczydłów – rejon ul. Lipkowskiej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że wszystkie komisje wydały pozytywną 

opinię. Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Moczydłów – rejon ul. Lipkowskiej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 
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Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Beata Polaczyńska 

 

Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XXI/189/2019 

 

 

Punkt 10 - Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – rejon ulicy Polnej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że wszystkie komisje wydały pozytywną 

opinię. Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – rejon ulicy Polnej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XXI/190/2019 

 

 

Punkt 11 - Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu Walewicka w Górze Kalwarii. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że wszystkie komisje wydały pozytywną 

opinię. Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu Walewicka w Górze Kalwarii.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 
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Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XXI/191/2019 

 

 

Punkt 12 - Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu wsi Solec. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że wszystkie komisje wydały pozytywną 

opinię. Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu wsi Solec.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XXI/192/2019 

 

 

Punkt 13- Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, zasad zwrotu tych 

świadczeń, będących w zakresie zadań własnych gminy Góra Kalwaria oraz określenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 

chronionych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że wszystkie komisje wydały pozytywną 

opinię. Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, zasad zwrotu tych 

świadczeń, będących w zakresie zadań własnych gminy Góra Kalwaria oraz określenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach 
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chronionych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XXI/193/2019 

 

 

Punkt 14- Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji zakładu budżetowego „Zakład 

Administracji Budynków Komunalnych” i utworzenia jednostki budżetowej „Administracja 

Budynków Komunalnych”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że wszystkie komisje wydały pozytywną 

opinię. Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie likwidacji zakładu budżetowego „Zakład 

Administracji Budynków Komunalnych” i utworzenia jednostki budżetowej „Administracja 

Budynków Komunalnych”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XXI/194/2019 

 

 

Punkt 15- Projekt uchwały w sprawie Rocznego Programu współpracy Gminy Góra Kalwaria z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2020. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że wszystkie komisje wydały pozytywną 

opinię. Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 
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Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie Rocznego Programu współpracy Gminy Góra Kalwaria z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 

2020.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XXI/195/2019 

 

 

Punkt 16- Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa 

rzeczowego – służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako dz. 

nr 756/2, 758/1, 759/3, 758/2, 759/6, 756/5, 755/3 obręb Czersk. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że wszystkie komisje wydały pozytywną 

opinię. Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego 

– służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako dz. nr 756/2, 

758/1, 759/3, 758/2, 759/6, 756/5, 755/3 obręb Czersk.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XXI/196/2019 

 

Przerwa z przyczyn technicznych.  

Po wznowieniu obrad przewodniczący przystąpił do kolejnego punktu. 
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Punkt 17-  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa 

rzeczowego – służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako dz. 

nr 2/13, 3/11 obręb Kąty. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że wszystkie komisje wydały pozytywną 

opinię. Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego 

– służebności gruntowej na nieruchomości oznaczonej w ewidencji gruntów jako dz. nr 2/13, 3/11 

obręb Kąty.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XXI/197/2019 

 

 

Punkt 18- Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad korzystania z Punktu 

Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych zlokalizowanego w Górze Kalwarii przy ul. 

Skierniewickiej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że wszystkie komisje wydały pozytywną 

opinię.  

 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski zgłosił autopoprawkę dotyczącą § 1. ust. 2, który w nowym 

brzmieniu wyglądałby następująco: „ PSZOK czynny jest 6 dni w tygodniu, przez cały rok, oprócz 

świąt i dni ustawowo wolnych od pracy, w dniach:  

1) od poniedziałku do piątku w godzinach: 12:00 - 19:00,  

2) w soboty 9:00 - 19:00." Ponadto podziękował radnej Pani Aleksandrze Fedynicz-Komosie za 

zwrócenie uwagi na nieprawidłową ilość dni.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że po konsultacji z prawnikiem nie ma  

konieczności czytania projektu uchwały w całości.  

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad korzystania z Punktu Selektywnego 

Zbierania Odpadów Komunalnych zlokalizowanego w Górze Kalwarii przy ul. Skierniewickiej.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XXI/198/2019 

 

 

Punkt 19 -Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, iż wpłynęły wnioski Komisji Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska i Handlu oraz Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu. Komisja Finansów i 

Rozwoju również poparła proponowane wnioski.  

Wnioski komisji były identyczne.     

 

W dyskusji wzięli udział: 

 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski przedstawił aktualną sytuację finansową gminy na najbliższe lata.  

Szczegółowe zestawienie budżetu gminy w perspektywie czterech lat obejmuje: 

1) wkład do unijnego projektu ZGK,  

2) zmniejszony udział w podatku PIT, 

3) koszty energii elektrycznej, 

4) podwyżki dla nauczycieli, 

5) wzrost płacy minimalnej, 

Burmistrz podkreślił, iż pozycji 2, 4 i 5 gmina nie mogła przewidzieć. Z kolei projekt unijny ZGK nie 

przewiduje jeszcze kosztów modernizacji oczyszczalni ścieków w Moczydłowie. Również zmiany w 

ordynacji podatkowej dotyczącej podatku PIT zmniejszają budżet każdego roku (o ponad 4 mln zł). 

Ponadto wspomniał, że w ciągu ostatnich 5 lat gmina wydawała rocznie na inwestycje od 13 mln zł 

do 15 mln zł. Burmistrz zdaje sobie sprawę, że uchwała ta jest dla wszystkich trudna i nie jest łatwo 

podjąć decyzję, jednak w tej sytuacji gmina pozbawiona jest 65,6 mln zł.  Podjęcie uchwały z 

propozycjami komisji pozwoli wygospodarować dodatkowo 2,1 mln zł wpływów z podatków od 

nieruchomości i środków transportowych (zmiany te nie uwzględniają nawet wskaźnika inflacji).  

Niektóre stawki podatków, które do tej pory funkcjonowały w gminie Góra Kalwaria były najniższe. 

Trzy stawki podatkowe nie były zmieniane od 2015 roku, a pozostałe trzy od 2013 roku.  

 

Zestawienie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Skarbnik Ewa Sobiepanek potwierdziła, iż podatki nie były podnoszone przez długi okres czasu, a 

przez ten czas inflacja wzrastała. Wzrosły również wszystkie koszty jakie gmina pokrywa jako wydatki 

bieżące, czyli związane z bieżącym funkcjonowaniem gminnych jednostek, są to np.: energia, 

zatrudnienie pracowników, koszty remontowe. Gmina doszła do takiego momentu, w którym 
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bardzo trudno jest skonstruować budżet, z powodu zbyt niskich dochodów bieżących, a zbyt 

wysokich wydatków bieżących. 

 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, iż nie występuje tylko w swoim imieniu, ale 

także w imieniu całego Klubu Bezpartyjnych. Dostrzegają oni potrzeby gminy, brak pieniędzy i dobrą 

wolę burmistrza żeby znaleźć brakujące pieniądze, jednak nie widzą potrzeby drastycznych 

podwyżek zaproponowanych przez Komisję Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu. Jako klub 

radnych apelują, aby zagłosować za stawkami zaproponowanymi przez burmistrza, ponieważ są 

one wyważone i nie są drastyczne. Radna zauważyła, że może należałoby co roku, po trochu 

podwyższać podatki niż jednego roku o większą kwotę.         

 

Ad Vocem radna Beata Polaczyńska poprosiła o zrobienie symulacji finansowej odnosząc się do 

określenia „drastyczne podwyżki”. Zaproponowała policzenie ile trzeba będzie zapłacić od średniej 

nieruchomości przy zaproponowanych wyższych stawkach podatkowych.  

  

Ad vocem do wypowiedzi radnej Beaty Polaczyńskiej głos zabrała radna Aleksandra Fedynicz-

Komosa, która podkreśliła, iż we wcześniejszej wypowiedzi powiedziała: „podwyżki proponowane 

przez pana burmistrza nie są drastyczne”.  

 

Radny Zenon Nadstawny poinformował, że z tego, co pamięta dotychczas podwyżki były minimalne,  

inflacyjne dla niektórych stawek podatkowych. Podkreślił, że to rząd RP wprowadził podwyżki dla 

nauczycieli, obniżkę w podatku PIT i wzrost płacy minimalnej, za które musi zapłacić gmina, a także 

mieszkańcy naszej gminy i mieszkańcy całej naszej RP. Podsumował, że jest to wina rządzących,  

a nie burmistrza.     

 

Ad vocem do wypowiedzi radnego Zenona Nadstawnego głos zabrał radny Jakub Rącz, który 

powiedział, że tą trudną decyzje nie tylko zafundował nasz rząd, ale także jest ona wynikiem polityki 

prowadzonej w poprzednich kadencjach. Za przykład podał zadłużenie ZGK. Podkreślił również, że 

jest za tym, aby jako samorząd domagać się od rządu pewnych regulacji, które zmienią ten stan 

rzeczy.  

 

Ad vocem do wypowiedzi radnego Jakuba Rącza głos zabrał radny Zenon Nadstawny, który 

podkreślił, że rada nie odpowiada za ZGK tylko burmistrz. Natomiast zadłużenie gminy nie rosło 

przez ostatnie lata, tylko co roku było zmniejszane o 2 mln zł. 

 

Ad vocem do wypowiedzi radnego Jakuba Rącza głos zabrał radny Jan Rokita, który całkowicie 

abstrahując od tego, kto ponosi winę za sytuacje gminy, przychyla się, że nie można obwiniać rządu 

RP za wszystko co złego dzieje się w gminie Góra Kalwaria. Według radnego porównanie to jest 

dalece niestosowne, ponieważ jest wiele porównywalnych gmin, które radzą sobie lepiej.  

 

Radny Zbigniew Adamczyk zwrócił uwagę, że zmniejszony udział w podatku PIT i podwyżki dla 

nauczycieli nie są winą władzy lokalnej. Zwrócił się także do Klubu Bezpartyjnych w celu wyjaśnienia, 

że podatki mają różne funkcje i powinny je spełniać. Wyjaśnił, czym sugerowała się Komisja 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Handlu proponując wyższe stawki podatków.  

 

Ad vocem do wypowiedzi radnego Zbigniewa Adamczyka głos zabrała radna Aleksandra Fedynicz-

Komosa, która podziękowała radnemu za szczegółowe wyjaśnienie. Natomiast jako klub radnych 
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nadal pozostają przy stanowisku, że stawki zaproponowane przez pana burmistrza na ten rok są 

wystarczające, a nad podwyższeniem stawek można zastanawiać się w przyszłym roku. Kolejny raz 

podkreśliła, że te stawki nie są drastyczne, dlatego nie dostrzega potrzeby podwyższania stawek 

zaproponowanych przez burmistrza.   

  

Radny Jakub Rącz powiedział, że nie zaprzecza temu, iż niektóre decyzje rządu wpływają na brak 

przychodów do budżetu. Dodał, że w skład tego wszystkiego wchodzi też działanie poprzedniej 

kadencji samorządu m.in. trudna sytuacja w ZGK. Poprosił panią skarbnik o wyliczenie, ile aktualnie 

wynosi podatek od nieruchomości za 100 metrów kwadratowych, ile będzie wynosić po podwyżce 

zaproponowanej przez burmistrza, a ile po podwyżce zaproponowanej przez Komisję Rolnictwa, 

Ochrony Środowiska i Handlu. 

 

Radny Wojciech Kochański poprosił o przerwę przed głosowaniem stawek podatków. 

 

Przewodniczący Jan Rokita przychylił się do prośby, jednak wcześniej poprosił o wyczerpanie 

dyskusji na ten temat.  

   

Radna Monika Bolek poprosiła o udostępnienie mieszkańcom tabelki ze stawkami podatkowymi, 

które radni otrzymali na komisjach. 

 

Przewodniczący Jan Rokita przychylił się do prośby radnej Moniki Bolek. Poinformował również, że 

po wyczerpaniu wszystkich pytań, Pan burmistrz udzieli odpowiedzi. Następnie na prośbę radnego 

Wojciecha Kochańskiego będzie miała miejsce przerwa w obradach.   

 

Ad vocem do wypowiedzi radnego Jakuba Rącza głos zabrał radny Zbigniew Adamczyk, który 

wyjaśnił, iż we wcześniejszej wypowiedzi podał konkretne liczby trudnej sytuacji finansowej gminy, a 

nie ją oceniał.  

 

Skarbnik Ewa Sobiepanek przedstawiła różnice finansowe między stawkami zaproponowanymi 

przez burmistrza a stawkami komisji. 

 

Ad vocem do wypowiedzi pani skarbnik Ewy Sobiepanek głos zabrał radny Jakub Rącz dopytując o 

stawki od budynków gospodarczych.  

 

Radna Monika Bolek podkreśliła, iż jako radni są w bardzo trudnej sytuacji, ponieważ każdego 

mieszkańca czeka dużo podwyżek: prawdopodobnie wody, prądu, śmieci, podatków. Podkreśliła, iż 

jako radni chcą dbać o finanse gminy, ale także o finanse mieszkańców. Dopytała również o 

budżetowe ubytki gminy, a dokładnie o subwencję na podwyżki dla nauczycieli.    

 

Radna Beata Polaczyńska zgodziła się z wypowiedzią radnej Moniki Bolek na temat najbliższych 

podwyżek. Poinformowała również, że według niej radni powinni zagłosować za wyższą stawką 

podatkową, aby nie podnosić ich ponownie za dwa lata.   

 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa kolejny raz podkreśliła, że jako klub stoją na stanowisku 

podwyżki stawek podatkowych zaproponowanych przez burmistrza. Zaproponowała systematyczne 

podwyższanie stawek podatków.  
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Radna Teresa Jędral zwróciła się do burmistrza z propozycją, aby co roku podwyższać stawki 

podatkowe.  

 

Radny Jacek Gliński poinformował, iż w przypadku podatku od działalności gospodarczej będzie 

głosować za stawką zaproponowaną przez burmistrza. Odniósł się również do wypowiedzi radnego 

Zbigniewa Adamczyka. 

 

Ad vocem do wypowiedzi radnego Jacka Glińskiego głos zabrał radny Zbigniew Adamczyk, który 

zwrócił uwagę na to, iż wnioski o podwyżkę stawek podatkowy sformułowały aż trzy komisje. 

 

Radny Jakub Rącz odniósł się do wypowiedzi radnej Aleksandry Fedynicz-Komosy, informując, iż nie 

zagłosuje za podwyżką stawek podatkowych. 

 

Radna Urszula Wroniewicz zaproponowała przyjęcia stawek podatkowych zaproponowanych przez 

burmistrza.    

Radny Wojciech Kochański poinformował, iż po ustaleniu z Komisją Oświaty, Zdrowia, Kultury i 

Sportu wycofuje wniosek dotyczący wyższych stawek podatkowych i pozostaje przy stawkach 

zaproponowanych przez burmistrza. 

 

Skarbnik Ewa Sobiepanek odpowiedziała na pytanie: radnych Jakuba Rącza i Moniki Bolek, a także 

odniosła się do wypowiedzi Urszuli Wroniewicz.  

 

Na prośbę radnego Wojciecha Kochańskiego ustalono przerwę w obradach.  

 

Radny Wojciech Kochański poinformował, iż po dyskusji w klubie, klub radnych Razem Zmienimy 

Górę przystaje na propozycję stawek podatkowych proponowanych przez burmistrza. 

 

Przewodniczący Jan Rokita poinformował, iż po konsultacji z radcą prawnym, głosowanie wyższych 

stawek podatkowych musi się odbyć.  

  

Głosowano wniosek w sprawie: 

podniesienia stawki podatku od gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej 

do kwoty 0,89 zł od 1 m2 powierzchni.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 21, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

PRZECIW (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Wniosek nie został przyjęty. 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

podniesienia stawki podatku od budynków mieszkalnych do kwoty 0,79 zł od 1 m2 powierzchni 

użytkowej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 21, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

PRZECIW (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Wniosek nie został przyjęty. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

podniesienia stawki podatku związanego z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od 

budynków mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej do 

kwoty 22,50 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 21, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

PRZECIW (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Wniosek nie został przyjęty. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula 

Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

PRZECIW (2) 

Monika Bolek, Jakub Rącz 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Posiewka 

 

Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XXI/199/2019 

 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski podziękował radnym za dyskusje. 

 

 

Punkt 20- Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że komisje wydały pozytywną opinię, poza 

Komisją Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego, która wstrzymała się od głosu. 

 

Skarbnik Ewa Sobiepanek w imieniu burmistrza zgłosiła autopoprawkę podatku od ciągników 

siodłowych i balastowych przystosowanych do używania łącznie z naczepą lub przyczepą, które 

mają 3 osie od 12 do 40 ton. Pozycję tą można zleźć w załączniku nr 2 do projektu uchwały. 

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, 

Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

PRZECIW (1) 

Jakub Rącz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Posiewka 

 

Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XXI/200/2019 

 

 

Punkt 21 - Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026. 

 

Przewodniczący Rady Jan Rokita poprosił skarbnik gminy Ewę Sobiepanek o przedstawienie 

informacji nt. uchwały.                               

Skarbnik gminy poinformowała, że w stosunku do projektu uchwały omawianego na posiedzeniach 

komisji nie nastąpiły żadne zmiany.  
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Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej gminy 

Góra Kalwaria na lata 2019 – 2026.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jakub Rącz 

Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XXI/201/2019 

 

 

Punkt 22 - Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok. 

 

Przewodniczący Rady Jan Rokita poprosił skarbnik gminy Ewę Sobiepanek o przedstawienie 

informacji nt. uchwały.                               

Skarbnik gminy poinformowała, że w stosunku do projektu uchwały omawianego na posiedzeniach 

komisji nie nastąpiły żadne zmiany.  

Uwag indywidualnych do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2019 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Czesława Iwona Książek, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, 

Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

 

Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr XXI/202/2019 

 

 

Punkt 23 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji sołtysa sołectwa Szymanów. (punkt zdjęto 

z porządku obrad) 
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Punkt 24 - Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawek lub uzupełnienia protokołu z XX sesji Rady Miejskiej w dniu 30.10.2019 r. 

 

Przewodniczący Jan Rokita poinformował, iż do protokołu z XX sesji Rady Miejskiej w dniu 

30.10.2019 r., nie wpłynęły żadne wnioski.  

 

 

Punkt 25 - Sprawy różne: 

 

a) pytania radnych i odpowiedzi 

 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa zwróciła się do burmistrza w sprawie przyłączenia 

nieruchomości do sieci wodociągowej w Wólce Załęskiej, sprawa ta była omawiana na poprzedniej 

sesji.  

Ponadto poprosiła o poszukanie środków na dowóz osób niepełnosprawnych do Środowiskowego 

Domu Samopomocy w Pęcherach, a także podzieliła się opinią wydaną przez Ministerstwo 

Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej.    

 

Radny Zenon Nadstawny zapytał na jakim etapie są przygotowania inwestycji kanalizacyjnej ulic 

Pijarskiej i Dominikańskiej.  Poruszył również temat licznych włamań na terenie naszej gminy, a także 

zapytał burmistrza czy rozmawiał z policją na ten temat. 

 

Radny Jan Rokita wspomniał o trudnych warunkach pracy szkoły w Czersku oraz poprosił o 

znalezienie pieniędzy na rozbudowę tej szkoły.   

 

Radny Jakub Rącz zapytał burmistrza o oświetlenie i latarnie led.  

 

Radna Czesława Iwona Książek poprosiła panią skarbnik o przedstawienie zestawienia subwencji 

oświatowych od 2014 roku. Wspomniała, iż rozbudowy wymagają również szkoła w Czaplinku i 

szkoła podstawowa nr 2 w Górze Kalwarii.    

 

Radna Monika Bolek poruszyła temat śmieci. Zapytała, dlaczego gmina nie podjęła takich działań 

jak temat edukacji i segregacji w szkołach oraz na imprezach gminnych. W imieniu radnych poprosiła 

burmistrza o informacje dla mieszkańców jakie zostały wypracowane działania. Spytała także o 

wyniki działań zespołu do spraw odpadów oraz firmy zewnętrznej.     

 

Radna Bożena Molak zapytała o raport Rady Nadzorczej Zakładu Gospodarki Komunalnej za trzeci 

kwartał, a także czy będą kontynuowane prace rozbudowy oddziałów przedszkolnych w 

Cendrowicach.   

Radny Wojciech Kochański nawiązując do ZGK, zapytał czy zasadne było zezłomowanie równiarki. 

Zapytał również czy nielegalny wywóz śmieci jest w jakiś sposób monitorowany w naszej gminie.  

 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski potwierdził, iż istnieje problem zaśmiecania lasów. W większości 

przypadków są to odpady plastikowe, które prawdopodobniej pochodzą z zakładów naprawy 

pojazdów mechanicznych. Zwykle są to elementy, które być może są drogie w utylizacji. 

Poinformował, iż gmina posiada jedną foto pułapkę.  
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Burmistrz potwierdził, iż równiarka została zezłomowana przez ZGK. Miała ona około 40 lat, a koszt 

naprawy praktycznie przewyższał jej wartość. Podkreślił, że równiarka nie służyła do odśnieżania i 

nigdy nie była do tego wykorzystywana.  

Natomiast raport Rady Nadzorczej Zakładu Gospodarki Komunalnej za trzeci kwartał i zestawienie 

subwencji od 2014 roku będą radnym udostępnione.  

Na pytanie dotyczące śmieci, burmistrz poinformował, iż podzieli się rekomendacjami, które 

przygotowuje firma zewnętrzna. Wspomniał, że temat edukacji zacznie w szkołach. Natomiast przed 

najbliższą sesją planuje spotkanie z radnymi w sprawie gospodarki odpadami. 

Burmistrz odpowiedział również na pytanie radnego Jakuba Rącza, informując, że gmina ma 

podpisaną umowę z firmą, która obligatoryjnie wymienia wszystkie nieświecące żarówki. 

Kontynuując dodał, że temat włamań jest mu znany i zapewnił, że będzie rozmawiał z 

komendantem na ten temat.  

 

Zastępca Burmistrza Mateusz Baj poinformował, iż przyjrzy się i pochyli nad tematem dowozu osób 

niepełnosprawnych do Środowiskowego Domu Samopomocy w Pęcherach. Jednak podkreślił, że 

nie jest to zadanie własne gminy.  

Inwestorem kanalizacji ulic Pijarskiej i Dominikańskiej jest ZGK, który ma podpisaną umowę z 

wykonawcą. Natomiast wykonawca jest na etapie występowania o pozwolenie na budowę, które 

powinno być wydane na przełomie obecnego i przyszłego roku. Generalna dyrekcja 30 grudnia 

2019 roku planuje otworzyć ruch na obwodnice Góry Kalwarii w ciągu drogi 79. Dopiero wtedy ZGK 

zostanie wpuszczony na odcinek Pijarska i Dominikańska.  

Docelowo chcielibyśmy żeby skrzydło na parterze było przeznaczone na oddział przedszkolny w 

Cendrowicach.   

 

Ad vocem do wypowiedzi burmistrza Arkadiusza Strzyżewskiego głos zabrała radna Monika Bolek  

Poinformowała, że istnieje możliwość uzyskania dofinansowania na porzucone śmieci z narodowego 

funduszu środowiska.  

 

Ad vocem do wypowiedzi zastępcy burmistrza Mateusza Baja głos zabrał radny Zenon Nadstawny 

w celu upewnia się czy dobrze zrozumiał jego wypowiedź.   

 

Radna Teresa Jędral spytała, w jaki sposób jest monitorowana firma, która odbiera śmieci oraz w jaki 

sposób gmina sprawdza czy firma rzetelnie wykonuje powierzone obowiązki. W szczególności 

chodzi o odbiór gabarytów, ponieważ dostaje informacje od mieszkańców, że śmieci nie są 

odbierane w terminie. Radna poprosiła burmistrza o przeprowadzenie rozmowy z firmą POLONUS 

w celu możliwości dostosowania autobusów dla osób niepełnosprawnych na linii Góra Kalwaria – 

Warszawa w ramach istniejącego rozkładu, a także o zaznaczenie takich kursów na rozkładzie jazdy. 

Ponadto przeczytała prośbę o przekazanie pomieszczeń ośrodka zdrowia w Baniosze na potrzeby 

sołeckie – na bibliotekę i miejsce spotkań mieszkańców.  

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa poinformowała, że nie otrzymała odpowiedzi na pytanie 

dotyczące mieszkańców Wólki Załęskiej.  

 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poinformował, że nie jest w stanie precyzyjnie odpowiedzieć na 

pytanie dotyczące mieszkańców Wólki Załęskiej, gdyż jest to uzależnione od możliwości finansowych 

gminy. Burmistrz wspomniał, że przyjrzy się pomieszczeniom dla miejsc spotkań i biblioteki oraz w 

sprawie kursów autobusów dla osób niepełnosprawnych. W sprawie reklamacji dotyczącej 

gabarytów poprosił o złożenie wniosku na piśmie.   
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Ad vocem do wypowiedzi radnej Teresy Jędral głos zabrała radna Monika Bolek, która 

poinformowała, że reklamacje dotyczące niezabranych gabarytów należy zgłosić w tym samym dniu 

lub w najbliższym dniu roboczym.   

 

Ad vocem do wypowiedzi radnej Moniki Bolek głos zabrała radna Teresa Jędral, która 

poinformowała, że nie rozumie zasad, jakimi kieruje się firma.   

 

Ad vocem do wypowiedzi radnej Teresy Jędral głos zabrała zastępca burmistrza Danuta Rechnia, 

która poprosiła o złożenie wniosku na piśmie i zapewniła, że skonsultuje to z referatem ochrony 

środowiska. 

 

b) pytania mieszkańców i odpowiedzi 

 

Przedstawiciele rodziców dzieci uczęszczających do szkoły w Czersku wnioskowali o przyjęcie 

wolnego wniosku dotyczącego zaplanowania w budżecie na 2020 rok rozbudowy szkoły w Czersku. 

W związku z informacjami jakie pojawiły się za pośrednictwem mediów o tym, że szkoła w Czersku 

nie będzie rozbudowywana w najbliższym czasie, pomimo wcześniejszy zapewnień pana burmistrza 

poprosili o wyjaśnienie przyczyn zmian tej decyzji. Przedstawili argumenty za tym, że rozbudowa 

szkoły jest koniecznie niezbędna do dalszego funkcjonowania tej placówki. Mając na uwadze 

najwyższe dobro, jakim jest bezpieczeństwo dzieci poprosili o uwzględnienie poniższych  

argumentów: 

- przez dwa lata znosili trudy reformy i ciasnoty w placówce, mając nadzieję na poprawę warunków 

pracy i nauki, 

- obecnie w szkole brakuje stołówki,  

- obiady spożywane są podczas dwóch przerw i w dwóch klasach, w których uczą się młodsze dzieci, 

- jedna z klas przedzielona jest okienkiem do wydawania posiłków, 

- w czasie lekcji zapachy, odgłosy z kuchni rozchodzą się po całej klasie, dzieciom w takich 

warunkach bardzo trudno się skupić, 

- na czas przerwy dzieci uczące się w tych dwóch klasach muszą przed dzwonkiem spakować swoje 

rzeczy i opuścić tą klasę, 

- dzieci nie zdążają zjeść przygotowanych posiłków,  

- brakuje dla nich miejsca, aby taki posiłek spożyć, 

- gdyby nie takie zaplanowanie prowizorycznej stołówki na potrzeby żywieniowe, dzieci 

spożywałyby posiłki na podłoże, 

- na funkcjonowanie kuchni sanepid wyraził zgodę pod warunkiem rychłej rozbudowy, ponadto 

obieralnia i miejsce składowania produktów żywnościowych mieści się w piwnicy, 

- brak świetlicy i biblioteki, korytarz szkolny czasowo zaadoptowany na te potrzeby, gdzie w tym 

samym czasie na korytarzu odbywają się lekcje. Jedno z pomieszczeń podzielone jest na trzy części- 

w jednym czasie funkcjonują tam zajęcia biblioteczne, odbywają się normalne lekcje oraz zajęcia 

świetlicowe. Dzieci, które przebywają na świetlicy muszą w tej sali wykonywać zajęcia tzw. cichej 

pracy. 

- zerówka mieści się na parterze- bez oddzielnego wejścia, osobnego zaplecza sanitarnego, co jest 

wymagane przepisami prawa. Szatnia dla uczniów klas młodszych zaadoptowana jest w 

przebieralniach sportowych. 

- wymagane półki na książki mieszczą się na korytarzach, co zmniejsza bezpieczeństwo dzieci i 

nauczycieli w momencie ewakuacji, 
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- uczniowie na przerwach przebywają w klasach, ponieważ wszyscy jednocześnie nie zmieściliby się 

na korytarzach. Nauczyciel dyżurujący na korytarzu nie jest w stanie kontrolować wszystkich 

pomieszczeń jednocześnie, 

- większość zajęć wychowania fizycznego odbywa się w sali gimnastycznej w systemie łączonym- 

tzn. dwie klasy jednocześnie. Trzeba zaznaczyć, że sala gimnastyczna jest mała. Stąd organizacja 

szkolnych wydarzeń np.: wręczenie Orderu Uśmiechu Pani dr Wieniawskiej odbywało się w 

obecności tylko delegacji uczniów klas i zaproszonych gości. W związku z tym pozostali uczniowie 

szkoły nie mogli wziąć udziału w tak doniosłej uroczystości, 

- przebieralnie na zajęcia sportowe zarówno dla dziewcząt i chłopców zorganizowano w toaletach. 

Po wprowadzeniu reformy w szkole w Czersku uczą się dzieci w wieku 6-14 lat i korzystają z tej samej 

toalety. W tym samym pomieszczeniu, kiedy dziewczęta i chłopcy w wieku 14 lat przebierają się na 

zajęcia sportowe młodsze dzieci korzystają z toalety. Łamie to podstawowe prawa dziecka do 

zachowania intymności. Przebieralnie w toalecie szkolnej jest niehigieniczne. Nie trzeba 

przypominać każdemu z nas, jak trudny jest wiek dojrzewania dla każdego dziecka, szczególności 

dla dziewcząt. Zderzenie dwóch światów najmłodszych dzieci i dojrzewającej młodzieży może być 

trudnym przeżyciem, 

- brak pomieszczeń do terapii indywidualnej i grupowej dla uczniów, których sytuacja wymaga ciszy, 

a także zastosowania specjalnych metod i pomocy- obecnie zajęcia odbywają się na korytarzu 

szkolnym w miejscu, które miało być strefą relaksu lub w pomieszczeniu intendenta przy obecności 

pani intendent. Nie zapewnia to intymności i komfortu dla niejednokrotnie trudnych rozmów, 

- na piętrze przy toalecie dla nauczycieli mieści się krzesełko ze stolikiem do prowadzenia zajęć 

wyrównawczych. Po drugiej stronie korytarza jednocześnie odbywają się inne zajęcia 

kompensacyjne, 

- zgodnie z wymaganiami ustawowymi należy w każdej szkole zapewnić gabinet dentystyczny, gdzie 

w szkole nie ma nawet pomieszczenia przeznaczonego na gabinet pielęgniarki. Nie ma zapewnionej 

intymności podczas badania dzieci np.: w kierunku wszawicy lub skierowania na bilans, szczególnie 

dzieci w okresie dojrzewania. Obecnie wszystkie badania odbywają się jawnie np.: w klasie lub 

sekretariacie, 

- w szkole brakuje pracowni przedmiotowych- nie jest możliwe zorganizowanie pracowni do nauki 

fizyki i chemii, gdyż żadna z klas lekcyjnych nie posiada zamykanego zaplecza, a uczniowie 

przebywają w tych salach na przerwach. 

- obecnie w szkole zatrudnionych jest 29 nauczycieli. Pokój nauczycielski ma kształt trójkąta i mierzy 

16,5 m². W tym pokoju nauczyciele przygotowują się do zajęć, sprawdzają klasówki, korzystają z 

dziennika elektronicznego, przygotowują materiały do wydarzeń szkolnych oraz spożywają posiłki. 

W takich warunkach pozyskanie i utrzymanie dobrej kadry nauczycielskiej jest trudne, ponieważ 

warunki higieny pracy są uciążliwe i zniechęcają do dalszej pracy. Szkoła w Czersku znana jest jako 

placówka aktywna, twórcza i otwarta na inicjatywy. Niestety praca w takich warunkach utrudnia 

realizację podstawy programowej. Sprawia, że uczniowie mają nieporównywalnie gorsze szanse 

edukacyjne w rywalizacji o miejsce w dobrych szkołach średnich.  

Nie możemy pozwolić na spadek poziomu nauczania. Szkoła w Czersku nigdy nie musiała martwić 

się o uczniów, jedynym problemem są fatalne warunki lokalowe.  

 

Petycja stanowi załącznik nr 9 do protokołu. Załączniki do petycji stanowią załącznik nr 10 do 

protokołu 

 

Radny Zbigniew Adamczyk zauważył, że edukacja dla mieszkańca jest jednym z najważniejszych 

zadań.  
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Radny Wojciech Kochański w pełni poparł wniosek przedstawicieli rodziców dzieci uczęszczających 

do szkoły w Czersku i poprosił o jego rozpatrzenie.  

 

Radna Bożena Molak zapytała jak długo trwa trudna sytuacja, która została przedstawiona.  

 

Przedstawicielka rodziców dzieci ze szkoły w Czersku odpowiedziała, że trwa od czasu reformy, czyli 

około dwóch lat. 

 

Radna Bożena Molak dopytała przedstawicieli rodziców dzieci ze szkoły Czersku w jaki sposób widzą 

rozwiązanie tego problemu.  

  

Przedstawicielka rodziców dzieci ze szkoły w Czersku poinformowała o projekcie rozbudowy, który 

zakłada rozbudowę oddziałów klas młodszych oraz pracowni specjalistycznych.   

 

Druga przedstawicielka rodziców dzieci ze szkoły w Czersku poprosiła o racjonalne zastanowienie 

się gdzie można znaleźć środki na rozbudowę szkoły.   

 

Trzeci przedstawiciel rodziców dzieci ze szkoły w Czersku poprosił o ustalenie priorytetów, co jest w 

gminie najważniejsze. Zasugerował, aby szukać dotacji na remont ratusza, gdyż jest to zabytek. 

Apelował również do radnych o rozwagę, ponieważ to oni będą decydować co jest priorytetem i co 

jest najważniejsze dla rozwoju gminy.     

 

Radna Beata Polaczyńska zapytała, czy znany jest szacunkowy koszt rozbudowy szkoły w Czersku. 

 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski zapewnił, iż odpowie na przedstawioną petycje i wyjaśnił jaki jest 

powód nieuwzględnienia w projekcie budżetu rozbudowy szkoły w Czersku.   

 

Druga przedstawicielka rodziców dzieci ze szkoły w Czersku zapytała czy na obecną chwilę jest 

zatwierdzony projekt i pozwolenie na rozbudowę szkoły w Kątach. Wyraziła także obawy, iż z 

czasem kiedy będzie mniej dzieci okaże się, że rozbudowa szkoły w Czersku będzie niepotrzebna. 

Apelowała o przejrzenie budżetu i ustalenie priorytetów.     

 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poinformował, iż projektowanie rozbudowy szkoły w Kątach 

powinno zakończyć z końcem tego roku. 

 

Czwarty przedstawiciel rodziców dzieci ze szkoły w Czersku w imieniu przedstawicieli apelował o 

zweryfikowanie projektu budżetu i zastanowienie się gdzie można byłoby znaleźć pieniądze na 

rozbudowę szkoły w Czersku. 

 

c) wolne wnioski 

 

Radna Beata Polaczyńska wspomniała, że w przyszłym roku kończy się obowiązujący gminny 

program opieki nad zabytkami w Górze Kalwarii. Trzeba będzie podjąć prace na temat kolejnego, 

który będzie obowiązywał przez cztery lata. Skierowała wniosek do pana burmistrza z prośbą o 

zwiększenie liczby osób w zespole (nawet o ochotników). Pragnie, aby gminny program opieki nad 

zabytkami był takim dokumentem, który wytycza kierunki w Górze Kalwarii, a nie tylko spełnia 
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niezbędne wymagania, które narzuca ustawa o ochronie i opiece nad zabytkami. Wspomniała 

również, iż ogłoszony jest program naboru do funduszy norweskich (termin do 19 marca). Zmianą 

w naborze będzie to, że we wnioskach na remont, adaptacje, rewitalizacje zabytków trzeba będzie 

wskazać jego społeczny cel. Jest to okazja, aby zastanowić się jak wykorzystać czołowe zabytki, które 

mamy na terenie gminy i wpisać je w społeczny cel zmiany lub przemiany Góry Kalwarii.  

W przeciwnym wypadku nie będziemy mogli pozyskać żadnych środków, za przykład podała zamek 

w Czersku.   

  

Radny Zbigniew Adamczyk poprosił o przygotowanie alternatywnej wersji budżetu, aby znalazły się 

tam środki na rozbudowę szkół w Kątach i Czersku i Czaplinku z jednoczesnym przesunięciem 

środków z tych inwestycji, które mieszkańcy uznali za mniej ważne ze społecznego punktu widzenia. 

Poprosił również o rozeznanie się w temacie możliwości dofinansowania do przydomowych  

oczyszczalni ścieków.                                                                                                                

 

d) informacje 

Nie było zgłoszeń w tym podpunkcie. 

 

Punkt 26 - Zamknięcie XXI sesji Rady Miejskiej. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita o godz. 20:30 

zamknął XXI sesję Rady Miejskiej. 

 

  

Przewodniczący 

Rady Miejskiej Góry Kalwarii 

   Jan Rokita 

  

 

Przygotowała  

Daria Bocek 


